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Ansøgning om dispensation for det ugentlige undervisningstimetal for ele-
ver med generelle indlæringsvanskeligheder, herunder elever, der er multi-
handicappede. (Ca. 37 elever) 
 
Vi ønsker at nedsætte undervisningstimetallet for elever i mellemgruppen og 
overbygningen, fra 33 lektioner i mellemgruppen og 35 i udskolingen til 30 
lektioner i begge faser. Det betyder, at eleverne vil få fri kl. ca. 14.00 i stedet 
for kl. ca. 15.00. 
 
 
Begrundelse for vores ønske: 

- Som hovedregel er der to lærere pr. klasse i alle lektioner, hvilket lov-

givningsmæssigt giver mulighed for dispensation. 

- Skolens nye fritidstilbud indebærer, at elever fra 4. klasse benytter eks-

terne fritidstilbud efter skoletid. Hovedparten af eleverne benytter 

byggelegepladsen på Frantz Hansens Allé efter skoletid. En skoledag 

frem til kl. ca. 15.00 giver meget kort tid til fritidsliv på ”Byggeren”, idet 

der også skal tillægges transporttid. 

- Tilbuddet på ”Byggeren” er denne elevgruppes primære inklusionsmu-

lighed, idet de der omgås børn fra almenskoler. 

- Pædagogisk set har eleverne generelt brug for mange skift i løbet af 

dagen, også skift fra skole til fritidsklub, hvorfor det er vigtigt at fast-

holde deres tilknytning til fritidsklubben. 

- ”Byggeren” kan med deres muligheder tilbyde andre pædagogiske ak-

tiviteter end skolen kan – dyr, friluftsliv, natur – hvilket i høj grad sti-

mulerer og motiverer elevgruppen. 

- Eleverne har en kort hukommelsesspændvidde og udtrættes derfor 

hurtigt. Den længere skoledag er ikke optimal for denne gruppe elever.  



2 

- Befordring af elever i specialklasse kan koordineres og samkøres, så 

der ikke er unødigt mange hjemkørsler på forskellige tidspunkter med 

halvtomme biler. 

 
Skolebestyrelsens indstilling: 
Skolebestyrelsen har på dens møde d. 14. april 2015 behandlet ansøgningen. 
Skolebestyrelsen tilslutter sig enstemmigt ansøgningen og håber på en positiv 
afgørelse af Børne- og uddannelsesudvalget. 

 

Venlig hilsen 

Anni Thomsen 

Skoleleder/ sekretær f. Skolebestyrelsen. 

 

 


